

---

## Editorial

---

### Clinical anaesthesia file / Dossiers d'anesthésie clinique

---

This month's issue of the *Canadian Journal of Anaesthesia* contains the first of a series entitled "Clinical Anaesthesia File." They will consist of problem-solving situations relevant to anaesthesia and each will describe difficult clinical problems in actual patients. They will start with an account of the problem and, as it is revealed, will be interrupted by comments from an experienced clinician. The comments will reflect the clinician's thoughts as the Case emerges and allow the reader to follow the options and decisions involved in handling the problem.

Conventionally, the medical literature approaches Continuing Medical Education in a rigid format which produces a considerable bulk of information for the digestion of the reader. A similar format tends to be followed whether the material is presented in the form of a textbook, monograph, review of CME article or editorial comment. We expect that *Clinical Anaesthesia File* will be a stimulating alternative presentation. Only the bare bones of the cases will be presented, single problems will be examined and the approach should resemble the clinician's plan in a real patient.

The series is edited by Dr. C.J. Eagle (Calgary) who will be responsible for collection of the cases and their discussion. They will be accumulated from Anaesthetic Rounds and discussions with colleagues. Individuals wishing to suggest particular problems should communicate directly with Dr. Eagle. It is hoped that over time, a collection of problems will accumulate and will serve as a data base to approach important, difficult clinical problems.

Ce numéro du Journal Canadien d'Anesthésie présente une nouvelle rubrique intitulée « Dossiers d'anesthésie clinique ». Cette nouvelle série consistera à présenter des cas-problèmes concernant l'anesthésie et chacun de ces cas offrira des difficultés d'intérêt clinique telles qu'on les rencontre en pratique. Ces dossiers débiteront par un exposé du problème qui sera interrompu au moment approprié par les commentaires d'un clinicien expérimenté. L'expert exprimera son opinion tout en permettant au lecteur de choisir entre plusieurs options et de prendre les décisions pertinentes orientées vers la solution du problème.

La littérature médicale a tendance à approcher l'éducation médicale continue sous un format rigide en présentant d'un amas d'informations que l'intéressé essaye d'assimiler. Le format peut être celui d'un manuel, d'une monographie, d'une mise à jour dans un article d'EMC ou de commentaires éditoriaux. Nous nous attendons à ce que la formule proposée sera accueillie comme une alternative stimulante. Seul l'essentiel du cas sera présenté, un problème sera étudié à la fois et l'exposé reflétera une expérience clinique vécue.

Cette série sera éditée par le Dr C.J. Eagle de Calgary, responsable de recueillir les observations et leur discussion. Ces observations seront tirées de tournées d'anesthésistes et de discussions entre collègues. Ceux qui désirent soumettre des problèmes particuliers doivent communiquer avec le Dr Eagle. Il est à espérer qu'éventuellement nous aurons en main une collection intéressante de cas et que ceux-ci serviront à créer une base de données utiles à la solution des problèmes cliniques difficiles.